

CV Prof. Dr. Michael Bohne

Prof. Dr. Michael Bohne, Of Counsel

Michael Bohne ist in den Bereichen Medienrecht, IT-Recht, Urheberrecht, Wettbewerbsrecht und Datenschutzrecht tätig. Er trat Orth Kluth im Jahr 2011 zunächst als Rechtsanwalt bei und ist seit 2012 Of Counsel der Sozietät.

Seine beratende Tätigkeit nimmt Michael Bohne seit vielen Jahren neben seiner Forschung und Lehre als Professor wahr. Von 2012 bis 2015 lehrte er an der Hochschule Offenburg, nachdem er seit 2010 eine Professur an der Hochschule für Medien und Wirtschaft in Calw innehatte. Seit 2015 ist er Professor an der FH Dortmund.

Michael Bohne studierte Rechtswissenschaften an den Universitäten Konstanz und Cardiff (UK). Er wurde 1998 von der Universität Konstanz promoviert. Von 1995 bis 1997 war er wissenschaftlicher Mitarbeiter am Zentrum für Internationale Wirtschaft der Universität Konstanz, danach bis 2001 Referent am Max-Planck-Institut für ausländisches und internationales Privatrecht in Hamburg. Von 2001 bis 2008 arbeitete er als wissenschaftlicher Assistent am Institut für Informations- Telekommunikations- und Medienrecht (ITM) der Universität Münster.

Er ist ständiges Mitglied des GRUR-Ausschusses „Recht der Daten“ und Mitverantwortlicher des DAAD-Projektes „Digitalization in Law and Society in Indonesia (DSLII)“.

Michael Bohne advises on media law, IT law, copyright law, competition law and data protection law. He joined Orth Kluth Lawyers in 2011 at first as a lawyer and has been Of Counsel since 2012.

In addition to his work as an advisor, Michael Bohne has been active as scholar and lecturing for numerous years: He has been a professor at the University of Applied Sciences in Dortmund since 2015. Between 2012 and 2015 he lectured at Offenburg University of Applied Sciences. In 2010 he obtained a professorship at the University of Applied Sciences for Media and Economics in Calw.

Michael Bohne studied law at the Universities of Constance and Cardiff (UK). He received his Doctorate in Law from the University of Constance in 1998. From 1995 to 1997 he worked as a research assistant and thereafter as lecturer until 2001 at the Centre for International Economics at the University of Konstanz and at the Max Planck Institute for Foreign and International Private Law in Hamburg. Between 2001 and 2008 he worked as a research assistant at the Institute for Information, Telecommunications and Media Law (ITM) at the University of Münster.

He is a permanent member of the GRUR Committee "Data Law" and co-responsible of the DAAD project "Digitalization in Law and Society in Indonesia (DSLII)"